
 

Dit is een conceptversie van de terugkoppeling uit het MRA Bestuur van 1 december 2023. 

Dit concept is nog niet bestuurlijk vastgesteld. 

 

1. Opening en mededelingen 

Vaststellen agenda 

De agenda voor het overleg is zonder wijzigingen vastgesteld 

Vaststellen terugkoppeling vergadering MRA Bestuur 10 november 2023 
De terugkoppeling van de vergadering van 10 november 2023 is ongewijzigd vastgesteld.  

| Afspraak 1.1 | - De terugkoppeling van de bijeenkomst van 10 november is vastgesteld. 

Ronde actualiteiten Platforms 

Mobiliteit 

In het BO Mobiliteit van oktober is vooral het MIRT voorbereid, en is gesproken over lobby en 

public affairs. Dat laatste punt was vooral gericht op het door het Rijk terugtrekken van de 

middelen die zij hadden toegezegd voor het doortrekken van de Noord-Zuid lijn. Er zijn een 

aantal acties in werking gezet om dat weer in de verkiezingsprogramma’s en aan de 

formatietafel te krijgen. Voor de volgende bijeenkomst van het BO Mobiliteit staat vooral het 

onderwerp ‘onderhoud’ op de agenda. Het Rijk en Rijkswaterstaat voorzien een verschuiving 
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van investeringen in nieuwe infra en OV naar meer middelen voor onderhoud van bestaande 

infra en OV. Wij proberen vanuit de MRA nu in te brengen of we de middelen voor onderhoud 

zo in te zetten dat we ook gelijk investeringen in bijvoorbeeld vrije busbanen of betere 

fietspaden mee kunnen nemen. Ook gezondheid en mobiliteit is de komende tijd een 

belangrijk aandachtspunt. 

Economie 

In het BO Economie van volgende week staan een aantal punten met betrekking tot toerisme 

op de agenda: de nieuwe strategische agenda, en ook het onderwerp riviercruises. Bij dit 

thema is binnen de regio sprake van tegengestelde belangen, die vragen om een goed 

gesprek. De bedrijventerreinenstrategie staat als input voor de NOVEX MRA op de agenda. De 

koers daarbij is enerzijds van volume naar value, terwijl anderzijds de hoeveelheid 

beschikbare bedrijventerreinen ook nadrukkelijk een aandachtspunt is. Er is sprake van een 

substantieel verwacht tekort. Ten slotte zal ook het Jaarplan van de Amsterdam Economic 

Board ook nog besproken worden.  

Ruimte 

Binnen het platform Ruimte staat de uitvoeringsstrategie voor NOVEX centraal, ook in relatie 

tot de ruimtelijke voorstellen waar de provincies aan werken. Er gebeurt ontzettend veel in 

de MRA, en veel van onze ambities hebben ook een ruimtelijke component. Niet alles kan, 

omdat niet alles past. Er komen veel keuzes en opgaven in beeld, waaruit blijkt dat landelijke, 

provinciale en gemeentelijke ambities soms knijpen. De vraag resteert dan of we als MRA in 

staat zijn om daarin gezamenlijk een goede afweging te maken. Wetende dat we niet alles 

kunnen accomoderen. Om dit proces verder te helpen is ook het traject bedoeld (zoals in het 

bestuur van PM niet de laatste, maar de voorlaatste keer) om die ruimtelijke afwegingen 

beter in beeld te krijgen, met behulp van een externe expert, die dat beeldend (visueel of 

verhalend) kan schetsen.  

 
LOBBY            

 

2. Actualiteiten Lobby 

Tweede Kamer verkiezingen 
In het Bestuur is gesproken over de uitslag van de Tweede Kamer verkiezingen, en hoe dit 

impact heeft op de MRA. Daarbij is geconstateerd dat er tot op heden maar weinig contacten 

zijn onderhouden met de PVV en ook met het NSC. Deze contacten moeten nu alsnog gelegd 

gaan worden. Ook versterken we onze contacten met de overige fractievoorzitters uit de 

Tweede Kamer. Gezien de mogeljike samenstellingen van een nieuw kabinet ligt een 

benadering vanuit het economisch belang van onze regio en de woningmarkt voor de hand.  



 

Voor de lobby richting PVV, NSC en de fractievoorzitters van de overige partijen worden 

zoveel mogelijk bestaande relaties benut. De leden van het bestuur geven een overzicht van 

die contacten, en we kijken ook in de rest van ons MRA netwerk wie goede contacten in Den 

Haag heeft. Chris Janssen heeft goede contacten met Geert Wilders, Jeroen Verwoort en 

Femke Halsema hebben goede contacten met Pieter Omzigt, en Femke Halsema heeft goed 

contact met Caroline van der Plas.  

| Afspraak 2.1 | - De leden van het Bestuur brengen in kaart met welke van de 

fractievoorztiters of secondanten zij warme contacten onderhouden. De lobby / PA 

werkgroep zal dit zo volledig mogelijk in kaart brengen voor de overige bestuurders in 

ons MRA netwerk. 

Voor de gesprekken die gevoerd gaan worden in Den Haag wordt ook een korte brief van 

maximaal 1 a 1.5 A4 opgesteld, met daarin de belangrijkste onderwerpen voor de MRA. Die 

brief wordt verstuurd naar de nieuwe fractievoorzitters.  

| Afspraak 2.2 | - De MRA directie stelt nog voor de kerst een brief op met daarin de 

belangrijkste onderwerpen voor de MRA, geredeneerd vanuit onze economische positie, 

en vanuit daar verbonden met andere onderwerpen. Deze brief gaat eerst langs FH, en 

vervolgens naar de overige leden van het Bestuur. We richten de brief aan de nieuwe 

Fractievoorzitters. 

| Afspraak 2.2 | - Het wordt een brief vanuit sterkte, niet vanuit zwakte. Hoe de puzzel ook 

gelegd gaat worden, de MRA zal heel belangrijk worden. We brengen een gedepoliticeerde 

economische boodschap over het belang van de MRA. 

In het Bestuur is ook kort gesproken over de mogelijke impact van de uitslag van de 

verkiezingen op de onderlinge verhoudingen in de MRA. Daarvan is uiteindelijk geconstateerd 

dat deze effecten naar verwachting gering zijn. Wel is het belangrijk dat we als MRA blijven 

leveren. We kunnen onze deelnemers en inwoners het beste overtuigen met goede en 

concrete producten en resultaten, dus daar zullen we actiever en beter over moeten gaan 

communiceren. Daarom is het belangrijk dat we ook in het Bestuur veel vaker en beter 

bespreken wat er allemaal in de Platforms speelt. Aan de leden van het Bestuur die in een 

Platforms zitten is gevraagd om voortaan vooraf goed na te denken over welke onderwerpen 

uit de Platforms zich ook lenen voor een gesprek in het Bestuur, en op welke onderwerpen 

het Bestuur de connectie tussen de verschillende platforms kan leggen. 

In ht Bestuur is het idee geopperd om voor de volgende State of the Region een brief aan 

onze inwoners te schrijven. Waarin we laten zien wat we het jaar ervoor hebben bereikt, als 



 

een soort van publiek jaarverslag. Dat vereist wel dat we vanaf nu veel nauwkeuriger bij gaan 

houden wat we bereiken als MRA.  

| Afspraak 2.3 | - We gaan nog actiever bijhouden wat we als MRA bereiken, en bekijken 

dan in mei/juni van volgend jaar of we hier een publiek jaarverslag uit kunnen opmaken 

voor onze inwoners. Tzt bespreken we in het Bestuur of we dit doorzetten, en in welke 

vorm. 

 

3. MRA Inzet in Brussel, EMA en Lanceringsevent 

Naar aanleidng van het gesprek in de vorige bijeenkomst van het Bestuur is vandaag opnieuw 

gesproken over de aanwezigheid in Brussel.  

Om het belang van stedelijke regio’s in de Brusselse beleidsvorming te verstevigen moet 

worden ingezet op de strategische agenda die in het Belgisch voorzittersschap zal worden 

voorbereid voor de nieuwe Commissie die na de verkiezingen in 2024 zal aantreden. Het is 

belang dat we als MRA heel precies weten wat we in Brussel willen bereiken, en dat we van 

verbinding zoeken met andere bondgenoten die ook in Brussel actief zijn. 

| Afspraak 3.1 | - We stellen een overzicht op van de economisch sterke regio’s in Europa, 

waar we ons als MRA aan kunnen spiegelen 

| Afspraak 3.2 | - We stellen een overzicht op van andere soortgelijke regio’s (soortgelijk 

qua profiel, of soortgelijk qua gedeelde belangen) in Europa waar we gezamenlijk mee 

kunnen optrekken in Brussel 

Het Bestuur beschouwt het EMA netwerk als een goed netwerk voor de MRA, en heeft 

daarom afgesproken om de conferentie volgend jaar in de MRA te organiseren. We stellen 

daarvoor een budget van € 50.000,- beschikbaar, en maken gebruik van het aanbod van 

gemeenten die graag willen helpen met de organisatie (Almere, Haarlem, Zaanstad).  

| Afspraak 3.3 | - Volgend jaar organiseren we de EMA conferentie in de MRA, waarbij we 

ook Almere, Zaanstad en Haarlem betrekken in de organisatie 

Het Bestuur zal een verzoek neerleggen bij Marianne Schuurmans en Hein van der Loo om de 

komende tijd namens de MRA actief te zijn in Brussel en daar een netwerk op te bouwen, om 

het belang van stedelijke regio’s in de Brusselse beleidsvorming te bevorderen. Vanuit die rol 

zullen we hen ook vragen om 24 januari naar Brussel te gaan voor het event in het kader van 

het Belgisch voorzitterschap (waar een declaration wordt gepresenteerd om de aandacht 

binnen de EU voor steden en metropoolregio’s te vergroten). 



 

| Afspraak 3.4 | - Het Bestuur zal Marianne Schuurmans en Hein van der Loo verzoeken 

om namens de MRA in Brussel actief te zijn om het belang van stedelijke regio’s in de 

Brusselse beleidsvorming te bevorderen 

AGENDASETTING & INTERNE CULTUUR        

4. Reflectie op heidag MRA Bestuur 

In het Bestuur is geconcludeerd dat de nieuwe opzet van de agenda voor de bijeenkomsten 

van het Bestuur een goede reflectie vormt van de opbrengsten van de heidag. 

 

5. Jaarplan 2024 en Termijnagenda 2024 

In het Bestuur is geconstateerd dat de opmerkingen van de vorige bijeenkomst in het Jaarplan 

goed zijn verwerkt: het Jaarplan is daarmee vastgesteld. Ook is waardering uitgesproken voor 

de Termijnagenda dat zij als een nuttig instrument beschouwen om de raden en Staten goed 

geinformeerd te houden. Ook deze is vastgesteld en vrijgegeven voor verzending 

| Afspraak 5.1 | - Het Jaarplan voor 2024 is vastgesteld 
 
| Afspraak 5.2 | - De Termijnagenda voor 2024 is vastgesteld, en daarbij is afgesproken 
deze elk kwartaal te actualiseren en actief naar de deelnemers te verzenden 
 
 
 

MRA AGENDA         
 

6. Stand van zaken nieuwe MRA Agenda 

In het Bestuur is de laatste stand van zaken met betrekking tot de nieuwe MRA Agenda 

toegelicht door bestuurlijk trekkers Marja Ruigrok en Hugo Bellaart. De kern van de Agenda 

zal worden gevormd door ambities, ook voor de langere termijn. Deze geven richting aan de 

acties die we als MRA uitvoeren, en die opgenomen worden in een meerjarig 

uitvoeringsprogramma. Is heel veel werk verzet vanuit MRA Directie, waarvoor 

complimenten.  

Op 12 januari zal de 80% versie worden besproken in het Bestuur, waarna deze zal worden 

verzonden naar de Algemene Vergadering. Na bespreking daar zal hij naar alle deelnemers en 

hun raden en Staten worden verzonden voor wensen en opvattingen. Op 21 oktober 2024 zal 



 

het MRA Congres worden georganiseerd waar de nieuwe MRA Agenda zal worden 

gelanceerd. 

 

AANJAGEN          

7. Aanvraag: aanjagen waterstofketen in de MRA 

In het Bestuur is een aanvraag voor het aanjaagbudget besproken met als doel om de 

waterstofketen in de MRA verder te versterken. Deze aanvraag is goedgekeurd. Daarbij is wel 

afgesproken dat we een goede uitleg geven  waarom deze aanvraag voor de hele regio 

belangrijk is.  

| Afspraak 7.1 | - De aanvraag voor het aanjagen van de waterstofketen in de MRA is 
goedgekeurd 
 

Ook is geconstateerd dat we over de Europese prijs die we onlangs hebben gewonnen als 

Hydrogen Valley of the Year meer moeten communiceren. Om dergelijke communicatie 

voortaan beter op orde te hebben (en bestaande kanalen beter te kunnen benutten) is 

afgesproken om op korte termijn het netwerk van communicatieadviseurs en woordvoerders 

verder te versterken. De leden van het Bestuur geven hiervoor aan welke mensen vanuit hun 

organisatie we hiervoor moeten betrekken. 

| Afspraak 7.2 | - De leden van het Bestuur geven aan welke van hun communicatie 
mensen of woordvoerders we voortaan kunnen benutten in communicatie over behaalde 
resultaten van de MRA samenwerking 

 

8. Rondvraag 

In de rondvraag is nog even aandacht gevraagd voor het Kennishuis van de MRA. De 

bijeenkomsten van de MRA strategen vormen we om tot kennishuis bijeenkomsten waarvoor 

breder wordt uitgenodigd. Doel hiervan is om het strategisch-inhoudelijke netwerk in de MRA 

verder te versterken. Deze actie pakken we samen op met de VRA. 

 

 


